

N

## NJIKAM PIERRE DE GAËTAN

*Deputy Mayor of Bordeaux, in charge of the partnerships with Sub-Saharan Africa*



France



© CRÉDIT PHOTO

**Pierre de Gaëtan NJIKAM** was born in Kribi (Cameroon), to a mother and father who were heads of the Bamoun community in Kribi, both of them Cameroonian. Wished to succeed, Pierre de Gaëtan has spared no effort to his studies. Through his tireless work, he is offered a government scholarship to pursue his law studies in France. He flights for Bordeaux, where one of his older brothers is already settled in. Pierre de Gaëtan, adopted from Bordeaux, strives to develop the African consciousness of the Bordelais. During his travels in the city of Montesquieu, he joined the ranks of the party of Right with one ambition: to bring Bordeaux and Africa together. A choice of party that may seem risky for some, but it is really the person of Alain Juppé, mayor of the city who seduces the young Cameroonian. Very quickly, Pierre de Gaëtan was given responsibilities within the party: attached of the UMP group of the Gironde General Council (2002-2008), in charge of the mission in Alain Juppé's office at the Bordeaux City Hall (2008-2014), departmental deputy secretary of the UMP in Gironde in 2013, before being elected deputy mayor in March 2014. Pierre de Gaëtan, a proud product of the Cameroonian University, nevertheless forgets his continent

**2016** - He obtained an MBA from HEC in management  
**2014** - He founded the Bordeaux-Cameroon-France club  
**2002** - He is appointed attached to the UMP group of the Board General of Gironde

of origin. This led him to found the Bordeaux-Cameroon- France club in 2014, whose objective is to mobilise political will through actions with the mayor of the city, arouse the interest of the economic actors by relying on the dynamic network of entrepreneurs and Cameroonian experienced executives and develop the university panel with constructive exchanges between schools in Bordeaux and Cameroon. In addition to the club, Pierre de Gaëtan also hosts the National Days of African Diasporas. And to give more weight to his profile, he obtained an MBA in management from HEC (2016). In 2017, he succeeded to Nathalie Delattre, elected senator, as deputy mayor of the district Maritime Bordeaux. 🌟

N

## NJIKAM PIERRE DE GAËTAN

*Adjoint au maire de Bordeaux, chargé des partenariats avec l'Afrique subsaharienne*



France



© CRÉDIT PHOTO

**Pierre de Gaëtan NJIKAM** est né à Kribi (Cameroun), d'une mère et d'un père chef de la communauté Bamoun à Kribi, ils tous deux camerounais. Désireux de s'en sortir, Pierre de Gaëtan s'est donné corps et âme à ses études. Par son travail sans relâche, il se voit offrir une bourse gouvernementale pour poursuivre ses études de droit en France. Direction Bordeaux, où l'un de ses frères aînés est déjà installé.

Pierre de Gaëtan, Bordelais d'adoption s'évertue à développer la conscience africaine des Bordelais. Au fil de ses pérégrinations dans la ville de Montesquieu, il rejoint les rangs du parti de droite avec une ambition : faire converger Bordeaux et l'Afrique. Un choix de parti qui peut paraître hasardeux pour certains, mais c'est vraiment la personne d'Alain Juppé, maire de la ville qui a séduit le jeune Camerounais. Très vite, Pierre de Gaëtan se voit confier des responsabilités au sein du parti : attaché du groupe UMP du conseil général de la Gironde (2002-2008), chargé de mission au cabinet d'Alain Juppé à la mairie de Bordeaux (2008-2014), secrétaire départemental adjoint de l'UMP en Gironde en 2013, avant d'être élu adjoint au maire en mars 2014.

**2016** - Il obtient un MBA d'HEC en management  
**2014** - Il fonde le club Bordeaux-Cameroon-France  
**2002** - Il est nommé attaché du groupe UMP du conseil général de la Gironde

Pierre de Gaëtan, fier produit de l'université camerounaise, n'en oublie pas moins son continent d'origine. Ce qui l'amène à fonder en 2014 le club Bordeaux-Cameroon-France, dont l'objectif est de mobiliser la volonté politique avec des actions auprès du maire de la ville, susciter l'intérêt des acteurs économiques en s'appuyant sur le dynamique réseau d'entrepreneurs et cadres confirmés d'origine camerounaise et développer le pan universitaire avec des échanges constructifs entre les établissements scolaires bordelais et camerounais. En plus du club, Pierre de Gaëtan anime des Journées Nationales des diasporas africaines. Et pour donner encore plus de poids à son profil, Pierre de Gaëtan a obtenu un MBA en management à HEC (2016). 🌟